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HE

Fijn dat we elkaar eerder op de avond toch nog even te pakken hebben gekregen. Ik heb inderdaad ook de terugkoppeling

ontvangen dat de negatieve testverklaring voor de BES niet is besproken tijdens het DOC en ACC. Hoewel de regeling niet apart

geagendeerd was, maar onderdeel was van het bredere pakket, was er wel een bullet opgenomen in de sheets, dus is opmerkelijk
dat het beide keren niet aan bod is gekomen. Ik denk dat het komt door het grote aantal (urgente/gevoelige) zaken dat er speelt.

Voor morgen staat de regeling wel als separaat agendapunt geagendeerd. Overigens boden de beide overleggen vandaag wel de

mogelijkheid om ambtelijk bezwaren en zorgen te uiten, hier is door geen enkel departement gebruik van gemaakt. In principe zou

je dus verwachten dat er ook morgen geen hele rare/nieuwe zaken op zullen komen.

Voor wat betreft de regeling in verhouding tot het inreisbeleid: De ministeriele regeling biedt de mogelijkheid om een

testverklaring te verplichten, zodat niet langer op basis van een (juridisch zeer fragiele) noodverordening gewerkt hoeft te worden,

maar er een daadwerkelijke juridische grondslag voor deze eis is. Dit is slechts 1 maatregel, verder beleid — zoals advies tot

quarantaine en een gezondheidsverklaring - kan door de eilanden zelf worden gevoerd. Saba en Statia maken gebruik van een

andere benadering van het inreisbeleid dan Bonaire; zij kennen op dit moment geen besmettingen en houden daarom iedereen

waar mogelijk buiten. Zij verzoeken alle inreizigers dan ook dringend om in quarantaine te gaan. Bonaire voelt zich genoodzaakt

om langzaamaan weer een beetje bij beetje toerisme toe te laten, vanwege de grote economische afhankelijkheid van deze sector.

Na diverse gesprekken met Bonaire, BZK, het RIVM en onze Covid-directie kunnen wij ermee instemmen dat Bonaire gereguleerd

weer reizigers/toerisme gaat toelaten. De meest belangrijke redenen waarom wij hiermee kunnen instemmen:

eo AUA, CUR en SXM voeren eenzelfde beleid waarbij wel een testverklaring wordt gevraagd, maar geen quarantaine wordt

geadviseerd en dit lijkt geen impact te hebben op het aantal besmettingen in die Landen;

e BON heeft de afgelopen maandag de landen die uitgezonderd waren van het vliegverbod ook om een negatieve

testverklaring zonder quarantaine gevraagd, waaronder cok aan ENL. Ook hier lijkt geen impact te zijn op het aantal

besmettingen;
eo Het RIVM geeft aan dat de detectie- en traceringscapaciteit van belang is wanneer je dit gaat doen en geeft aan dat deze

voldoende is op Bonaire. Het enige onderdeel waar het RIVM zorgen over uitspreekt is de commerciéle testcapaciteit, deze

is zoals je weet onvoldoende. Er is wel voldoende testcapaciteit voor de Publieke Gezondheidsdoeleinden. Op dit moment

wordt door een werkgroep commercieel testen nu gewerkt aan het z.s.m. opschalen van commerciéle testcapaciteit.

e Bonaire zal (samen met VWS en het RIVM) de situatie nauwlettend in de gaten blijven houden en wanneer nodig
aanvullende maatregelen invoeren. Er zullen hier nog een aantal (proces)afspraken over op papier worden gezet, zodat

helder is welke opschalingsmogelijkheden er zijn. Dringend advies tot quarantaine is hierbij het belangrijkste instrument en

het vliegverbod het ultimum remedium.

Hoewel we het met jullie eens zijn dat coherentie van beleid belangrijk is en dat quarantaine een betere garantie geeft op het

voorkomen van covid-import dan alleen een testverklaring, is het ook belangrijk om stil te staan bij het feit dat het de afgelopen

periode ook goed is gegaan met deze methode en er eigenlijk twee landen zijn waar vandaan het grootste aantal reizigers komt:

Nederland en de VS. Beiden geven op dit moment een oranje reisadvies af voor Bonaire en het aantal reizigers is dan ook niet erg

hoog (voor jouw beeldvorming: in 2019 reisden ong. 68.000 mensen vanuit Europa af naar BON, inc. eigen inwoners, studenten,

personeel Rijk, etc), datis 5700 per maand. In de ‘goede’ Covid-maanden betrof dit maximaal 3500 reizigers. Deze 3500 reizigers

per maand kwamen allen binnen met alleen een testverklaring en zonder quarantaine, dit heeft tot op heden dus nog niet voor

problemen gezorgd). We willen Bonaire graag de kans bieden om dit verder uit te bouwen, met de afspraak dat wanneer het nodig

is er wel ingegrepen wordt. Deze week zullen we daarom ook nog een aantal (proces)afspraken op papier zetten, op dit moment

ligt de focus echter op het organiseren dat de ministeriele regeling in werking kan treden per 15 januari.

Ten slotte goed te melden dat cok kritisch wordt gekeken naar de hoogrisicogebieden. Hierbij kwam al spoedig de constatering dat

alle 6 de Caribische eilanden op dit moment geen hoogrisicogebied vormen voor ENL, maar dat dit niet betekent dat zij geen risico

voor elkaar zijn. Er zal daarom een separaat aanwijzingsbesluit worden gepubliceerd per eiland, waarbij MinVWS waarschijnlijk ook

ENL, CUR, AUA en SXM als hoogrisicogebied zal aanwijzen (afstemming hierover met BES en RIVM is nog niet voltooid). Over dit

separate aanwijzingsbesluit kom ik overigens morgen terug bij lenW, ligt nu bij de juristen van VWS en zal ik morgen met de andere

departementen delen voor afstemming.
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Geeft bovenstaande toelichting antwoord op je vragen? Uiteraard bereid hier nog verder over te spreken of specifieke vragen te

beantwoorden.

Groet,

Verzonden: maandag 11 januari 2021 18:35
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Onderwerp: Alternatief inreisbeleid

¥:
Ik heb je een aantal keren proberen te bellen. Mijn terugkoppeling is dat de negatieve testverklaring niet is besproken in het

DOC en ACC. Hoe komt dat? Staat het nog wel op de agenda van het MCC morgen?

Ten overvloede herhaal ik nog een keer de IenW-positie. Wij zien geen aanleiding om in het inreisbeleid voor de BES af te wijken
van het Europees-Nederlandse beleid. Dat wil zeggen dat wij voorstander zijn van de combinatie negatieve testverklaring en

dringend advies tot quarantaine.

Ook met het cog op de agendering in de MCC vraag ik me af of voldoende duidelijk wordt gemaakt dat de ministeriéle regeling
die de verplichte PCR-testverklaring op de BES regelt de vliegverboden vervangt. Ik had gevraagd om een beleidsstuk om dit op
te helderen, maar dat heb je niet gestuurd. Ik hoop daarom dat dit voldoende duidelijk is voor de ministers die deelnemen aan

het overleg morgen.

Met vriendelijke groet,
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